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Stormloop op STAP-budget. Wat is het ook alweer?
LAURA POPKEN

Werkenden konden dinsdagoch-
tend weer een STAP-budget van
duizend euro aanvragen. Door
drukte liep het systeem vast en is
de aanvraagronde uitgesteld. Maar
waar kun je dat geld nu eigenlijk
voor gebruiken, en levert het de ar-
beidsmarkt ook iets op?

Een STAP-budget aanvragen kan
niet meer. Wat is er aan de hand?
Dinsdagochtend stelde uitkerings-
instantie UWV de nieuwste aan-
vraagronde open voor het STAP-
budget. Niet lang daarna liep de web-
site volledig vast, waardoor lange
wachtrijen ontstonden. Uiteindelijk
besloot het UWV de aanvraagronde
helemaal stop te zetten, zodat de

problemen verholpen kunnen wor-
den. Wanneer een vervangende ron-
de van start gaat, is nog niet bekend.

Wat is het STAP-budget ook al-
weer?
STAP staat voor Stimulering Ar-
beidsmarkt Positie. Het budget is
sinds vorig jaar een tegemoetko-
ming van duizend euro voor een op-
leiding, cursus of training voor iede-
re Nederlander tussen de 18 jaar en
de AOW-leeftijd.

Mag je zelf weten aan welke oplei-
ding je het STAP-budget uitgeeft?
Het geld is bedoeld voor korte oplei-
dingen, cursussen en trainingen.
Dus niet voor volledige mbo- of hbo-
opleidingen. Wat voor opleiding of
cursus het is, maakt niet uit. Wel

hoopt de overheid dat mensen dank-
zij het STAP-budget kiezen voor rich-
tingen waar veel vraag naar is, zoals
de zorg, de horeca of de techniek. Het
UWV houdt in een register bij welke
opleidingen in aanmerking komen.
Deze opleidingen kunnen worden
gevolgd bij een private opleider of bij
onderwijsinstellingen.

Moet het geld niet naar ‘cruciale’
beroepen gaan, zoals in de zorg?
Er is veel kritiek op de STAP-subsi-
die. Volgens critici moeten alleen
beroepen waaraan een tekort is met
STAP kunnen worden betaald. Ook
politieke partij Volt vindt dat de re-
gels moeten worden aangescherpt
en dat het geld alleen aan ‘maat-
schappelijk cruciale sectoren’ moet
worden besteed. Een voorstel daar-

toe ligt inmiddels bij minister Karien
van Gennip (Sociale Zaken).
Jouke van Dijk, hoogleraar Regionale
Arbeidsmarktanalyse aan de Rijks-
universiteit Groningen, vreest juist
administratieve rompslomp als de
overheid te veel regels gaat opstel-
len. „We hebben in Nederland de nei-
ging om heel precies te willen rege-
len wie ergens wel of niet voor in
aanmerking komt”, zegt Van Dijk.
„Zo nu en dan moet je accepteren dat
een deel van de subsidie niet hele-
maal goed terechtkomt. Anders krijg
je misschien dat een deel van het
geld besteed moet worden aan bu-
reaucratie. Daar ben ik niet voor.”

Komt het STAP-budget wel terecht
bij de juiste mensen?
Voorheen moest iemand die een op-

leiding of cursus volgde de kosten
voorschieten en deze achteraf van
de belasting aftrekken. Met het
STAP-budget hoeft dat niet meer.
Daarmee hoopt de overheid oude-
ren en mensen met een lager inko-
men aan te spreken. Van Dijk ver-
moedt dat dat wel gaat lukken, maar
vindt dat er niet krampachtig over
de besteding van het budget moet
worden gedacht. „Hoe meer mensen
aan het werk gaan, en doen wat ze
leuk vinden, des te meer uren willen
ze werken. Dat helpt een algemene
verlichting op de arbeidsmarkt te re-
aliseren. Om heel precies mensen
naar de tekorten te sturen, dat is te
krampachtig. Ik zeg altijd altijd: kies
een beroep dat je leuk vindt. Dat hou
je het langst vol en daar ben je het
meest productief in.”


